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Věřím, že komunikace pomůže
Budu ráda, když se mi v mé nové pozici 
náměstkyně podaří působit pozitivně 
a vzbuzovat třeba i novou ochotu 
ke spolupráci. Chtěla bych všechna 
témata komunikovat nejen směrem na 
veřejnost, ale i uvnitř, v rámci institucí, 
které české zdravotnictví směřují a jež 
určují kroky к jeho dalšímu posouvání 
a zlepšování. Tím mám na mysli nejen 
naše Ministerstvo zdravotnictví, ale 
s péčí o zdraví v mnohých ohledech 
související Ministerstvo práce a 
sociálních věcí a Ministerstvo školství, 
v otázkách prevence třeba i Ministerstvo 
dopravy. Dalším velkým potenciálem 
je spolupráce s pacientskými 
organizacemi. Za výhodu považuji své 
členství v předsednictvu České lékařské 
společnosti JEP, se kterou nastupující 
ministr Adam Vojtěch po svém nástupu 
do funkce podepsal memorandum

o spolupráci. V provázání s ČLS JEP 
vidím garanci odborného zázemí a 
cennou záštitu při tvorbě rozhodnutí 
na ministerské úrovni, podobně jako ve 
znovuobnovené vědecké radě.

Nejen WHO, ale i strategický 
program Zdraví 2020, který definuje, 
kam a jakým způsobem chceme naše 
zdravotnictví posunovat kupředu, 
jako i všechna doporučení zdůrazňují 
důležitost mezioborové spolupráce a 
meziresortního přesahu. Revitalizace 
programu Zdraví 2020 a práce na jeho 
implementaci bude také patřit к mým 
hlavním úkolům v pozici náměstkyně 
ministra. S tím souvisí i další z projektů 
cílený na veřejnost, na němž se 
budu podílet: vytvoření Národního 
zdravotnického informačního portálu 
pro pacienty i poskytovatele zdravotní 
péče, který bude garantem šířených 
informací, jak nám ukládá Národní

strategie elektronického zdravotnictví. 
Každá jednotlivá oblast péče o zdraví 
potřebuje komunikovat к pacientům 
а к veřejnosti jasné, přehledné a 
důvěryhodné informace, aby lidé 
věděli, jak se v systému orientovat a kde 
hledat správné informace. Tím bychom 
zase zpětně měli pomoci zvyšovat 
zainteresovanost občana na péči o vlastní 
zdraví a rovněž přispívat ke zvyšování 
zdravotní gramotnosti laické i odborné 
veřejnosti.

Právě v těchto oblastech vidím 
příležitost zúročit své dlouholeté 
zkušenosti z tzv. health diplomacy, které 
by spolu s mými kontakty mohly otvírat 
nové dveře a možnosti. Jsem zvyklá o 
věcech diskutovat a komunikovat, takže 
věřím, že to pomůže i tentokrát.

MUDr. Alena Šteflová, Ph.D., MPH, 
náměstkyně ministra zdravotnictví ČR, 
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